
 

 
 

 

 
 

 

            Rugsėjo 19 d. Komitetas apsvarstė Kainų įstatymo 8, 11 straipsnių pakeitimo ir 

Įstatymo papildymo 8(1) straipsniu įstatymo projektą Nr. XIP-4177, kurio tikslas  -   

prekybos įmonėms reguliuoti  Lietuvoje gaminamų maisto produktų  prekybinių  antkainių 

dydį.  Komitetas bendru sutarimu  nusprendė įstatymo projektą atmesti, kadangi  įstatymo 

projekto nuostatos (taip pat ir aiškinamajame rašte nurodytas šių nuostatų įgyvendinimo 

poveikis  maisto produktų kainoms, verslo sąlygoms) stokoja ekonominio pagrindimo. 

Svarstymo metu  komitetas taip pat atsiţvelgė ir į Vyriausybės išvadoje pateiktas nepritarimo 

projektui prieţastis ir Seimo kanceliarijos Teisės departamento bei Europos teisės 

departamento pateiktas pastabas. 

              Komitetas, atsiţvelgdamas į Vyriausybės išvadoje nurodytus argumentus ir Ūkio 

ministerijos pateiktą informaciją,  po svarstymo grąţino iniciatoriams tobulinti Smulkiojo ir 

vidutinio verslo plėtros įstatymo 8 straipsnio papildymo įstatymo projektą Nr. XIP-2971.  

              Posėdyje bendru sutarimu buvo pritarta Viešųjų pirkimų įstatymo 18 ir 33 straipsnių 

pakeitimo įstatymo projektui Nr. XIP 3656, kuriuo siekiama skaidrinti viešuosius pirkimus ir 

kovoti su tiekėjų piktnaudţiavimu viešųjų pirkimų srityje. 

               Komiteto posėdyje dalyvaujant Energetikos, Ūkio, Teisingumo ministerijų, 

Valstybinės kainų ir energetikos kontrolės komisijos, Vilniaus miesto savivaldybės bei UAB 

„Vilniaus energija“ atstovams buvo svarstomas klausimas „Dėl energetikos įmones 

kontroliuojančiųjų valstybės institucijų darbo“. Šį parlamentinės kontrolės  klausimą  

komitetas įtraukė į savo darbotvarkę reaguojant į ţiniasklaidoje prasidėjusias viešas 

diskusijas po spaudoje  pasirodţiusio Ūkio ministro Rimanto Ţyliaus  straipsnio “Kokius 

aitvarus dangsto slaptos „Vilniaus energijos“ ataskaitos“ apie UAB „Vilniaus energija“ 

kapitalo grąţos ir kitus valstybės reguliuojamos veiklos rodiklius.  Posėdyje buvo išklausyta 

suinteresuotų institucijų atstovų pateikta informacija ir konstatuota, kad   dabar galiojanti 

šilumos kainų nustatymo  metodika yra nepakankamai efektyvi. Dabartiniu metu  kai kurie  

šilumos tiekėjai  gauna   didelius pelnus, o šilumos  kainos kyla. Nuspręsta paprašyti Ūkio ir 

Energetikos ministerijų iki kito komiteto posėdţio pateikti  konkrečius pasiūlymus  šiai 

problemai spręsti. 

    

 

 

 

  

 

 

 


